
7. dan, 3. listopada 2023.  
 

Nakana:  
Molimo kako bismo imali srčanosti i entuzijazma za 

spašavanje siromašnih i oslobođenje tlačenih. 
 

Sveto pismo:  
„Duh Gospodnji na meni je jer me pomaza! On me posla 
blagovjesnikom biti siromasima, proglasiti sužnjima 
oslobođenje, vid slijepima, na slobodu pustiti potlačene.“ (Lk 

4, 18 - 19) 
 
Razmatranje:   
Prije otprilike 2400 g. prorok Joel govori u ime Božje: Poslije 
ovoga izlit ću duha svoga na svako tijelo, i proricat će vaši 
sinovi i kćeri, vaši će starci sanjati sne, a vaši mladići gledati 

viđenja. Čak ću i na sluge i sluškinje izliti duha svojeg u dane 
one (Jl 3, 1-2).  
Važnost djelovanja Duha Svetoga u životu vjernika 
nepremostiva je činjenica. Samo onaj tko djeluje u Duhu 
Božjem može činiti djela Božja. Bez Duha Svetoga niti 
znamo što treba činiti niti možemo izvršiti išta u ime Božje 

(usp. Fil 2, 13). Kada se nalazimo u pomazanju Duha Svetoga 
onda možemo kao Isus zajedno s prorokom Izaijom djelovati, 
biti čvrsto uvjereni u svoj poziv, osjetiti prisutnost Božju i 
govoriti u ime Božje: Duh Jahve Gospoda na meni je, jer me 
Jahve pomaza, posla me da radosnu vijest donesem ubogima, 
da iscijelim srca slomljena; da zarobljenima navijestim 

slobodu i oslobođenje sužnjevima; da navijestim godinu 
milosti Jahvine i dan odmazde Boga našega; da razveselim 
ožalošćene na Sionu i da im dadem vijenac mjesto pepela, 
ulje radosti mjesto ruha žalosti, pjesmu zahvalnicu mjesto 
duha očajna (Iz 61, 1-3). Smatram da danas mnogi vjernici 
živimo ne poznajući Boga, njegova Duha i život u pomazanju 

kao proroci, što sam Gospod od nas traži, kako čitamo u 
Svetom Pismu. Kao primjer možemo vidjeti 
nezainteresiranost za življenje svoje svetosti, nebrigu za 
osobni duhovni život i nebrigu za Crkvu. Nakon Isusa, 
njegove muke, smrti i uskrsnuća, svaki od nas koji je kršten 
kršten je u njegovu Duhu. Taj Duh je djelotvoran, živ. 

Dodatno bivamo opečaćeni Duhom Svetim u sakramentu 
potvrde gdje primamo nalog za poslanje. A danas možemo 
vidjeti sami na sebi koliko smo izgubljeni da ne znamo ni 
sami kamo idemo ni zašto živimo. Svaki dan je veliki 
promašaj bez ljubavi Božje. Ne živimo u svijesti prisutnosti 
Boga živoga među nama. Jer nismo zakoračili u puninu života 

s Bogom. Po meni su dva razloga: neznanje i život u grijehu. 
Nedostatak iskustva života s Bogom možemo vidjeti svugdje 
oko nas. Nezainteresiranost za Božje, davanje primata svemu 
osim svetomu, molitvi, svetoj misi. Posljedica toga su 
neuredan život, život u grijehu, odobravanje života u grijehu, 
nezadovoljstvo, nesloga, osjećaj promašenosti, hladnoće, 
nezainteresiranost, polovičnost, očaj, depresija, dvoličnost, 

dvostruki život i dr. Na koncu glavni problem jest 
nepoznavanje Boga. Ali ne nepoznavanje Boga u ideji, nego 
nepoznavanje osobnog Boga, manjak odnosa s Bogom, 
nedostatak iskustva molitve i duboke intime s Bogom. Kako 

je poznavanje Boga iskustvo to je znak da nam nitko nije 
prenio to iskustvo. I da ga sami nismo doživjeli. Stoga svi 
imamo poziv tražiti Boga i dijeliti svoje iskustvo s drugima. 
Iliti bolje, svi imamo poziv moliti i biti duhovni pratitelji 

jedni drugima, zajedno rasti u molitvi i molitvenom životu. 
Po osobnom iskustvu i doživljenom u molitvi osjećat ćemo se 
pozvani na djelovanje. Po pratnji i dubokoj ukorijenjenosti u 
Crkvenoj tradiciji nalazit ćemo se na dobro utabanom i 
sigurnom putu. Zato uz nepoznavanje Boga vežem manjak i 
duhovnog i intelektualnog znanja. Potrebni smo jedni 

drugima, potrebni smo izdvajanja vremena i potrebni smo 
darova Duha, posebice dara razlučivanja kako bi rasli u 
Božjoj milosti. Naš duh potreban je Duha Božjega. Zato 
pozivam sebe svaki dan da krenem moliti, da ne budem 
gladan Boga, njegove vode s izvora vode žive. Opominjem 
sebe svaki dan da nahranim i svoj um. Dok molim i dok čitam 

iskustva drugih koji mole učim kako bolje moliti. I na koncu 
dok ponizno molim Duha Svetoga da mi udijeli volju da 
molim, da mi udijeli duh razlučivanja da znam što i kako 
moliti i da osluškujem što trebam činiti prepuštam se Božjem 
srcu da me čisti. Da mi ukaže na moje nedostatke. Da mi 
otvori oči svojom ljubavlju da napustim svoje srce kameno i 

zadobijem novo srce od mesa. Samo djelovanje tada će biti 
spontano. Neću morati slijediti vlastite programe djelovanja. 
Moje djelovanje neće biti osuđeno na propast i promašaj. Jer 
ako i ne uspije neću očajavati nego plakati sa zaplakanim 
Kristom, što ljubav nije ljubljena. Kada uspijem u svom srcu 
pronaći ljubav Boga koji me ljubi, ni jedan dan se neću 

osjećati kao promašaj. Tada ću imati ljubavi za svakog 
siromaška kakav sam i sam bez Božje ljubavi. Tada ću uspjeti 
donijeti slobodu ljudima, kada sam izađem iz okova grijeha i 
ovozemaljske slave, posjedovanja i moći. I tada će zasjati 
novo svjetlo, kada Krist ponovno dođe, a mi spremni, jer smo 
djelovali u Duhu Božjem i naviještali velika djela Božja. 

 

Molitva:  
Molimo zajedno s Gospom, Kraljicom milosti. Ona je prva 
bila ispunjena posve Duhom Svetim. Ona je prva nosila Boga 
u svojoj utrobi. Blažena Djevica je prva koja je primila Duha 
i brinula o malenom Isusu. Zato je sposobna biti svima nama 

majkom. Svim siromasima i potlačenima. Utecimo se našoj 
Gospo i molimo da se po njenu zagovoru i mi napunimo 
Duhom Svetim. 

 
vlč. Filip Sertić 

 

PSALAM 133:  
Gle, kako je dobro i kako je milo 
kao braća zajedno živjeti: 
kao na glavi ulje dragocjeno 
što slazi na bradu, bradu Aronovu, 
što slazi na skute haljina njegovih; 
kao rosa s Hermona 

što slazi na brdo Sion. 
Ondje Gospodin daje svoj blagoslov 
i život dovijeka. 


